



တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လၢယုၤဖေၣ်, ၂၀၁၈ / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-18-13-11

ဖၣ်အၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: သုးမၤဆူၣ်သဝီဖိကဲန့ၣ်အပုၤန့ၣ်ကျဲၣ်  
လုၢ်ပျံၢ်ကီၢ်ဆၣ်လၢအိၣ်ကထိဘၣ်တုၤလၢနီၣ်ဝ့ဘၣ် ၂၀၁၇

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ တဘျီအံၤပၢ်ထီၣ်ဖျါဝဲလဲၤအိၣ်ကထိဘၣ်ဒီးလၢနီၣ်ဝ့ဘၣ်အပုၤသုးခိးကီၢ်ဆၢBGFအသုးတဖု  
လၢအဘၣ်တၢ်တီၣ်ခိၣ်ရီၢ်မဲအိၣ်လၢသုးသရၣ်မိၤန့ၣ်မၤဆူၣ်စီၤစး---လၢအိၣ်ဝဲအ---သဝီ.တက့ၢ်ကျါကရူၢ်, လုၢ်ပျံၢ်ကီၢ်ဆၣ်,  
ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရၣ် တက့ၢ်အံၤ ကဲန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်အပုၤန့ၣ်ကျဲၣ်န့ၣ်လီၤ. ကျဲၣ်လၢ စီၤစး--- ဘၣ်လဲၤဝဲလၢတၢ် မဲၣ်ညါန့ၣ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ  
လၢအကီၢ်တအိၣ်ဘၣ် မ့ၢ်လၢအအိၣ်ပုၤဒီး မ့ၢ်ပိာ်တၢ်လီၤပျံၢ်ဒီး တၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အလီၢ် ခိၣ်ဖျါ လၢ  
ဒံၣ်မိၣ်ခြံၣ်ထုၣ်ဘူးဒးသုးမ့ၢ်ဒိၣ်(ဒံၣ်ခ့ၣ်ဘၣ်အုၣ်ထုးဖးကရူၢ်) ထီၣ်ဒုးအဝဲသ့ၣ်သ့ဝဲကိးဆၢကတီၢ်ဒီးအယိၣ်န့ၣ် လီၤ.  
စီၤစး---အအဟံၣ်ဖိယိၣ်ကွၢ်ဆၢမဲၣ် ဘၣ်ဒီး တၢ်အိၣ်တက့ၢ်အိၣ်တလၢ ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ် ခိၣ်ဖျါ BGF  
သုးမၤဆူၣ်အိၣ်လၢ ကကဲအပုၤန့ၣ်ကျဲၣ် လၢတၢ်ဆၢကတီၢ်ယိၣ်ဝဲဒီး အတၢ်ဆၢကတီၢ်တအိၣ်လၢကဖံးအိၣ်မၤအိၣ်တၢ် လၢ  
အဟံၣ်ဖိယိၣ်တၢ်လုၢ်အိၣ်နီၣ်ခိၣ်သးသမ့အကီၢ်ဘၣ်အယိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ | လုၢ်ပျံၢ်ကီၢ်ဆၣ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရၣ်(လၢအိၣ်ကထိဘၣ်တုၤလၢနီၣ်ဝ့  
ဘၣ် ၂၀၁၇)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါလံာ်တဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ကွဲးအိၣ်ခိၣ်ဖျါ ပျီပုၤပုၤမၤသကိးတဖု ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရၣ် လၢအဘၣ်  
တၢ်န့ၣ်လိအိၣ်လၢ ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤမၤ တၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သး  
တဖုဖဲလီၢ်ကဝီၤပုၤန့ၣ်လီၤ.<sup>1</sup> လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၣ်အိၣ်ဝဲလၢဖျါတြၢ်အါရံၤ၁၃၁၃၁၃, ၂၀၁၈နီၣ်အပုၤန့ၣ်လီၤ.<sup>2</sup>

<sup>1</sup> ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG န့ၣ်လိဝဲပျီပုၤပုၤမၤသကိးတဖုတဖုလၢ ကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်တကပၤလၢကမၤနီၣ်မၤမၤ  
တၢ်မၤအၢမၤပယုၤ တၢ်ကဲထီၣ်သးတဖု ခိၣ်ဖျါတဖု နီၣ်ပၢ်နီၣ်တၢ်အတီၤပတီၢ်တၢ်မၤအကျဲအသိးဒီး မၤဝဲ  
တၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီးသဝီဖိအကတ ဖၣ်, ကွဲးဖျါထီၣ်ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဖုလၢဘၣ်ယးဝဲ တၢ်လီၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်  
ညါန့ၣ်ဝဲတဖုန့ၣ်လီၤ. ဝဲတၢ်ကွဲးထီၣ်ဝဲ တၢ်မၤနီၣ်မၤမၤပုၤ ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်တၢ် မၤအၢပယုၤအလံာ်ဟံၣ်ဖျါအခါ ပျီပုၤပုၤမၤ  
တၢ်ဖိတဖုဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါအိၣ်. လၢကမၤနီၣ်မၤမၤဝဲတၢ်မၤပယုၤပုၤဂ့ၢ် ဝိခွဲးယာ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဆိမိၣ်လၢအ  
ကါဒိၣ်တဖု ခိၣ်ဖျါတၢ်မၤလီၤတၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိတဖုလၢ တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်ထံးတဖုလၢကျဲအါဘိဒီး နီၣ်ပၢ်နီၣ်အိၣ် လၢဂံၢ်ခိၣ်  
ထံးအသိးဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးအတၢ်ဆိတလဲအတၢ်ထီၣ်သတြၢ်သ့ၣ်တဖုန့ၣ်လီၤ.

<sup>2</sup> လၢတၢ်ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ် KHRG အကျိအကျဲတဖုဖျါဖျါ ကဂ့ၢ်ထီၣ်အဂီၢ်ဒီး နီၣ်ပၢ်နီၣ်အိၣ် တၢ်ဆဲးကျိး  
အတၢ်လဲၤခိၣ်ဖျါတဖု လိလိၤဒေၣ်ဝဲဒီး သဝီဖိလၢကီၢ်ပယီၤထးခိၣ်တကပၤအတၢ်ထီၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တဖု ဒီးနီၣ် KHRG

(၁) တပတီၢ်-တၢ်ကထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကထီၣ်သးအကလုာ်	BGFသုးတၢ်မၤဆူၣ်သဝီဖိ(မၤဆူၣ်သဝီဖိကန့ၤအပူၤန့ၣ်ကျဲ)
တၢ်ကထီၣ်သးမ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်သီ	လါအိၣ်ကထီၣ်တၢ်တုၤလါနီၣ်ဝ့ၣ်ဘၣ် ၂၀၁၇
တၢ်ကထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရုၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရ့ၣ်)	အ---သဝီ, တက့ၢ်ကျါကရုၢ်, လုၢ်ပျဲကီၢ်ဆၣ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တကအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	စီၤ---
သးန့ၣ်	ဟံၣ်ဘၢအသးန့ၣ်လၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်
မ့ၢ် ခွါ	ခွါ
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖိလီၤဖိအိၣ် တအိၣ်	အိၣ်
တၢ်ဖံးတၢ်မၤ	ပုၤမၤစံၣ်ဖိ
တၢ်ဘျုးတၢ်ဘါ	ဘူးဒး
တၢ်ဟံၣ်မုၢ်ဒါ လီၤလၢ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒုသဝီ	အ---သဝီ

ပုၤလၢအမၤအပယုၤတၢ်တကအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၤလၢ	သုးကျိၤ/ သုးရ့ၣ်/ သုးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၤကျဲ /သုးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၤလၢ
စီၤမံၤန့ၣ်	သုးသရၣ်	BGFသုးရ့ၣ် ၁၀၁၂	ကဆိသ့ၣ်ဘၣ်တၢ်လီၤ	သုးခိၣ်စိန့ၤ

(၂) ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

အတၢ်ပညိၣ်အိၣ်ဝဲအသိး လၢကတီၣ်ထီၣ် တၢ်ကစီၣ်လၢဒီးန့ၢ်ဘၣ် လၢပျီပုၤတဖၣ်ခဲလၢ် ဗဲဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်အကျိၤ အကျဲအိၣ်ဝဲအသိးဝံၤဒီး တၢ်ကျိၣ်ထံအိၣ် ဒီးတၢ်ကွၢ်ကဒါကွၢ် ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တကအဂ့ၢ်အကျိၤဒီး ဘၣ်တၢ်မၤဘၢအဂ့ၢ်အကျိၤလၢအကါဒိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်ဟံၣ်ပျီလၢအဘူးအ တၢ်အဂၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်နီၤဖးလီၤဆူ တၢ်ကစီၣ်အကလုာ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲ ဒီးအန့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဘၣ်သးဖးအါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အဂၤလၢအဘၣ် ထွဲလီၤသးတဖၣ်တခါစုၣ်စုၣ်အဂီၢ်ဝံၤသးစူၤကွၢ်ဘၣ်လၢKHRGတၢ်ကစီၣ်သန့တက့ၢ်.

**၁.ရဲပူးပူးနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤတခါဘၣ်တခါတက့ၢ်.**

ဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၂သီ, ၂၀၁၈န့ၣ်န့ၣ်ယၢ(KHRGပုၤထၢတၢ်ကစီၣ်ဖိ)ထံၣ်လိာ်သးဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိစီၤ---ဒီးယထံၣ်လိာ်သံက့ၢ်သံဒီးအိၤဘၣ်ယးအတၢ်လဲၤခိဖျါလၢအတၢ်လဲၤန့ၣ်န့ၣ်BGFအသးကျဲလၢတၢ်မဲၣ်ညါအဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ.

**ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတက့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.**

တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်အမ့ၢ်တီၤခိဖျါလၢပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဒဲၣ်ပၤဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤအယီၤန့ၣ်လီၤ.

**(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ပၤဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်**

**ပၤဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.**

စီၤ---အံၤအိၣ်ဝဲ (ပၤဘၢအိၤလၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်)---န့ၣ် ဒီးအိၣ်ဆိးဝဲဖဲအ---သဝီ, တက့ၢ်ကျါကရၢ, လုၢ်ပျါကီၢ်ဆၣ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤ---အံၤ သးခိးကီၢ်ဆၢ BGF မဆူၣ်အိၤ လၢကကဲန့ၣ်အဝဲသ့ၣ် အပုၤန့ၣ်ကျဲဆူၣ်တၢ်မဲၣ်ညါ စးထီၣ်လၢလါအိၣ်ကထိဘၣ်တၢ်တန့ၣ်တုၤလၢ လါ နီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၀၁၇န့ၣ်အပုၤန့ၣ်လီၤ.

စီၤ---အံၤ မ့ၢ်တ့ၢ်ဝဲပုၤထူလံၤဖိတက့ၢ်ဝဲ တၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢ BGFဒီးဒံၣ်မိၣ်ခြံၣ်ထွၣ်ကညီဘူးဒးသးမ့ၢ်ဒိၣ်(ဒံၣ်ခ့ၣ်ဘၣ်အ့ၣ်ထုးဖးကရၢ)အဘၣ်စၢအလီၢ်အယီၤ BGFသးမဆူၣ်အိၤလၢ ကလဲၤန့ၣ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်အကျဲ ဆူၣ်တၢ်မဲၣ်ညါဖဲ ဟ---တၢ်လီၢ် လၢအတၢ်ထီၣ်ဒုးဝဲ ဒံၣ်ခ့ၣ်ဘၣ်အ့ၣ်ထုးဖးကရၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုၣ်စၢလၢ အ---သဝီဒီးဟ---တၢ်လီၢ်အဘၣ်စၢ ဘၣ်လဲၤလၢခိၣ် ကအိၣ်ဝဲတန့ၢ်မ့ၢ်ကျဲန့ၣ်လီၤ. စီၤ---အံၤဘၣ်ဟးဝဲလၢ BGFသးတဖၣ်အမဲၣ်ညါ ကျဲလၢအပုၤဝဲဒီး ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပီၢ်တၢ်လီၤပျံးဒီးဒံၣ်ခ့ၣ်ဘၣ်အ့ၣ်ထုးဖးကရၢသးအတၢ်ထီၣ်ဒုးအိၤအတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်န့ၣ်လီၤ.

စီၤ---အံၤဘၣ်လဲၤကဲန့ၢ်ဝဲ သးအပုၤန့ၣ်ကျဲ ကအိၣ်ခံၤလိယၣ်ယၣ်လံ (လါအိၣ်ကထိဘၣ်တုၤလၢ နီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၀၁၇န့ၣ်)အယီၤ အတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢကဖံးကမၤတၢ်လၢ အဟံၣ်ဖိယီဖိ တၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမုၤအဂီၢ်တအိၣ်ဘၣ်ဒီး အဟံၣ်ဖိယီဖိတဖၣ် ကွၢ်ဆၢမဲၣ်ဘၣ်ဝဲ တၢ်အိၣ်တက့ၢ်အိၣ်တလၢအမဲၣ်ညါအဝဲသ့ၣ်ဒုၣ်ကမၢ်ထီၣ်ဝဲဒီးပုၤလၢအယၢန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယီၤ အခဲအံၤ စီၤ---အဟံၣ်ဖိယီဖိ ကွၢ်ဆၢမဲၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်ဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်လၢအတၢ်အိၣ်မူတန့ၢ်ဘၣ်တန့ၢ်အပုၤန့ၣ်လီၤ.

အါန့ၢ်အန့ၢ်, ဖဲယၢ(KHRGပုၤထၢတၢ်ကစီၣ်ဖိ)ထံၣ်လိာ်သံက့ၢ်သံဒီးဒီး စီၤ---ဖဲ လါနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၂သီ, ၂၀၁၈န့ၣ်အခါ အဝဲပၤဖျါထီၣ်ဝဲ BGFသးတဖၣ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုၢ်လၢ ခဲမ့ၢ်ဆူၣ် (လါနီၣ်ဝဲ ဘၣ် ၂၃သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်)အကဘၣ်လဲၤကဲကဒီး BGFသးအပုၤန့ၣ်ကျဲလၢတၢ်မဲၣ်ညါန့ၣ်လီၤ.အဝဲစံးကဒီးဝဲဒ်အံၤ,

“သဝီဖိတဖၣ်ဘၣ်ပျံးဝဲသးဖိၣ်စုကဝဲၤကိးဖုဒး(BGF, ဒံၣ်ခ့ၣ်ဘၣ်အ့ၣ်လီၤဖးကရၢဒီးကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်သး) မ့ၢ်လၢသးဖိၣ်စုကဝဲၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤမ့ၢ်ပုၤသ့ၣ်ကမၢ် တၢ်စိတၢ်ကမိၤကိးဖုဒးန့ၣ်လီၤ. ထီၣ်ဘိ န့ၣ်သဝီဖိဘၣ်မၤလၢပုၤန့ၢ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်မဆူၣ်ဒီးတၢ်ယုဆူၣ်ကိးမံၤဒီး. တဘျီလၢလၢဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုၢ်ဒီးသဝီဖိဘၣ်မၤလၢပုၤန့ၢ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်ဘၣ်သးအသိးန့ၣ်လီၤ.”

တဘျီ, BGFသးဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုၢ်လၢ စီၤ---ကဘၣ်လဲၤထံၣ်လိာ်သးဒီးအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤ---အံၤသ့ၣ်ကီၢ်သးဂီၤဝဲဒိၣ်မးလၢအဝဲမ့ၢ်လဲၤထံၣ်လိာ်သးဒီး BGFသးလၢခိၣ်န့ၣ် အတၢ်လဲၤဘျီဝဲအံၤတချုးဆၢချုးကတီၢ်ဒ် BGFသး အဲၣ်ဒီးဝဲအသိးဘၣ်ဒီး သးတဖုအံၤကသ့ၣ်ဒိၣ်သးဖျိးအိၤန့ၣ် လီၤ. အယီၤ စီၤ---အံၤ ဘၣ်ယုလီၢ်ဆိန့ၢ်ပုၤစုလၢကငါဝဲသိလုၣ်ယီၢ်ဒီးလဲ နိသိးကလဲၤထံၣ်လိာ် သးဒီး BGFသးဘၣ်ဆၢဘၣ်ကတီၢ် ဒ်သးအတၢ်ဘၣ်သးအသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်ဒ်အံၤသ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်တၢ်

ကထိန်သးတမ်းယိဒ်သုး ဖိန်စုကဝဲတဖန်ယုဆုန်ဝဲသဝီဖိ တ်အိန်တ်အိ ဒ်အမုာ် ထိး, ဆိဒီးတ်အ ဂုာ်အဂတဖန် ဒီးသဝီဖိတဖန် ဘန်လဲဆျာနုာ်အဝဲသုန် ဘန်ဆာဘန်ကတီာ်ဒ် အဝဲသုန်ဟပ်နိန်ဝဲအ သိးနုန်လီၤ.

စီၤဒီး---အံၤ ဒီးနုာ်ဘန်စုာ်ကီးတ်ကစီန်လၢ ပါဘိန်လၢအမုာ် ဒိန်ခွန်ဘိန်အုန်ထုးဖးကရူာ် အသုးခိန် ဟုန်လီၤတံာ်ကလုာ်ဆုအသုးဖိတဖန်အအိန်လၢ ကဘန်ခးဆိ BGFသုးအပုၤနုန်ကျဲ နုန်လီၤ. ဒ်စီၤဒီး--- အံၤဘန်ကဲဝဲ BGFသုးအပုၤနုန်ကျဲတဂၤအသိး အဝဲဘန်အိန်ဝဲလၢတံာ်လီၤပျံၤလီၤဖုး ဒီးတံာ်လီၤ ဘန်ယိန်အလီၤနုန်လီၤ. လၢတံာ်နုန်အယိ, စီၤဒီး---အံၤယုဝဲတံာ်ခွဲးတံာ်ယာ်လၢBGFသုးကဟုန်စိန်အိၤကျိ လၢအကဒိသဒါလီၤက့ၤအသး ဝဲအဟးလၢတံာ်မဲာ်ညါအခါနုန်လီၤ. စီၤဒီး---အံၤ ဟဲက့ၤ အိန်ဘန်ဒီးအဟံန်ဖိယိဖိ ထဲခံသိဇိအလီၤခံ အဝဲဘန်လဲကဒီးဆုတံာ်မဲာ်ညါ ဒီးကဲနုာ်BGFသုးအပုၤ နုန်ကျဲကဒီး(ဖဲလါနိန်ဝဲဘန် ၂၃သီ, ၂၀၁၇နုန်)နုန်လီၤ.

**(၄)ပတီာ်တပတီာ်-တံာ်ယုနုာ်အခွဲး**

မုာ်ပုၤလၢအတုာ်ဘန်တံာ်ဖန် ဟုန်ပုၤတံာ်ခွဲးတံာ်ယာ်လၢပကသုတံာ်ဂုာ်တံာ်ကျိတခါအံၤခါ, ဟုန်ပုၤတံာ်ခွဲး တံာ်ယာ်လၢပကသုတံာ်ဂုာ်အံၤလၢကျဲဒ်လဲန်.

ပုၤတုာ်ဘန်တံာ်(စီၤဒီး---) ဟုန်ဝဲတံာ်ပျဲလၢ KHRGကသုဝဲတံာ်ဂုာ်လၢအဟံဖျါထီၣ်ဝဲသုန်တဖန်အံၤ လၢတံာ်စးကျိးရၢလီၤအိၤအဂီၢ်နုန်လီၤ.



တံာ်ဂီၤတဘုန်အံၤဘန်တံာ်ဒိအိၤဖဲ လါနိန်ဝဲဘန် ၂၃သီ, ၂၀၁၇နုန် အနံၤ ဝဲအ---သဝီ, တက့ၢ်ကျိကရူာ်, လုာ်ပျံာ် ကီာ်ဆန်, ဖန်အန်ကီာ်ရုန်နုန်လီၤ. တံာ်ဂီၤအံၤဟံဖျါထီၣ်ဝဲ ပုၤတုာ်ဘန်တံာ် စီၤဒီး---လၢ အဘန်ကဲနု BFGသုးအပုၤ နုန်ကျဲ ဝဲလါအိန်ကထိဘန်ဒီးလါနိန်ဝဲဘန် ၂၀၁၇နုန် အပုၤနုန်လီၤ. ဝဲKHRG ပုၤထၢတံာ်ကစီန်ဖိထံၣ်လီာ်သံက့ာ် အိၤဖဲလါနိန်ဝဲဘန် ၂၃သီ, ၂၀၁၇နုန် အဆၢကတီာ်, စီၤဒီး ---အံၤဟံဖျါထီၣ်ဝဲ တံာ်ဂုာ်တံာ် ကျိဘန်ယးအတံာ်လဲခိဖျိ လၢအဘန်တံာ်မာဆုန်အိၤ လၢ BFG သုးလၢအဘန်တံာ်တီ ခိန်ရိၣ်မဲအိၤလၢ သုးသရၣ်မိးနုန်လၢခံလါအတီာ်ပုၤယန်ယန် နုန်လီၤ.(တံာ်ဂီၤ: KHRG)

# Hpa-an District

